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PROTOKÓŁ Nr  111/2018 
posiedzenia Zarządu Powiatu Radomskiego 

odbytego w dniu 4 stycznia 2018 roku, godz.13.30 
 

 
W posiedzeniu udział wzięli: 
 
1. Mirosław Ślifirczyk - Starosta Radomski  
2. Marek Jarosz  - Członek Zarządu 
3. Adam Siczek  - Członek Zarządu  
4. Henryk Słomka  - Członek Zarządu 
 
oraz 
Renata Mazur - Sekretarz Powiatu 
Joanna Wontorska   - Skarbnik Powiatu 
(lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu) 
Marian Oleszczuk - Rzecznik Prasowy Starosty  
 
Zebranych powitał Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk i poprosił o zgłaszanie uwag do 
porządku obrad. 
 
Uwag nie zgłoszono.  
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

 
2. Przyjęcie protokołów Nr 109/2017 i 110/2017 poprzednich posiedzeń Zarządu. 

 
3. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania ostatecznych kwot dochodów i wydatków 

podległym jednostkom powiatu radomskiego na 2018 rok.  
 
4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu finansowego zadań z zakresu administracji 

rządowej na 2018 rok. 
 
5. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia kierowników samorządowych jednostek 

budżetowych powiatu do zaciągania zobowiązań.  
 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planie wydatków budżetu powiatu na 2018 rok. 
 
7. Rozpatrzenie wniosku Nr 1/2018 Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Radomiu 

w sprawie rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego w 
zakresie pomocy społecznej w roku 2018. 

 
8. Sprawy różne. 

 

 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad - Przyjęcie protokołów Nr 109/2017 i 
110/2017 poprzednich posiedzeń Zarządu. 
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Protokoły Nr 109/2017 i 110/2017 poprzednich posiedzeń Zarządu zostały przyjęte bez uwag 
jednogłośnie.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie 
przekazania ostatecznych kwot dochodów i wydatków podległym jednostkom powiatu 
radomskiego na 2018 rok. 
 
Zgodnie z ustawą o finansach publicznych w terminie 21 dni od dnia podjęcia uchwały 
budżetowej zarząd jednostki samorządu terytorialnego przekazuje podległym jednostkom 
informacje o ostatecznych kwotach dochodów i wydatków tych jednostek. 
 W uchwale budżetowej na rok bieżący zostały określone wielkości dochodów i 
wydatków budżetu powiatu w podziale na poszczególne działy, rozdziały i paragrafy 
klasyfikacji budżetowej. Nie zawiera ona jednak ustaleń co do wielkości dochodów i wydatków 
dla poszczególnych jednostek budżetowych powiatu. Zarząd Powiatu, aby powyższy 
obowiązek wykonać powinien te wielkości ustalić. 
Plan dochodów i wydatków budżetu powiatu w podziale na poszczególne samorządowe 
jednostki budżetowe w pełnej klasyfikacji budżetowej zawiera załącznik do projektu uchwały. 
 
Pytań i uwag nie było. Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 455/2018 w sprawie 
przekazania ostatecznych kwot dochodów i wydatków podległym jednostkom powiatu 
radomskiego na 2018 rok. Stanowi ona załącznik Nr 2 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad –  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 
planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej na 2018 rok. 
 
Zgodnie z ustawa o finansach publicznych w terminie 21 dni od podjęcia uchwały budżetowej 
zarząd jednostki samorządu terytorialnego opracowuje plan finansowy zadań z zakresu 
administracji rządowej, przyjmując jako podstawę do tego planu kwotę dotacji przyznanych na 
ten cel w roku budżetowym oraz wielkość dochodów związanych z realizacją tych zadań, które 
podlegają przekazaniu do budżetu państwa. 
 Dochody związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej przyjęte w 
projekcie ustawy budżetowej na 2018 rok stanowią kwotę 659.000 złotych.  
Plan dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej na 
2018 rok zawiera załącznik nr 1 do projektu uchwały, natomiast plan dochodów związanych z 
realizacją przez powiat zadań z zakresu administracji rządowej podlegających odprowadzeniu 
do budżetu państwa na 2018 rok zawiera załącznik nr 2. 
 
Pytań i uwag nie było. Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 456/2018 w sprawie 
ustalenia planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej na 2018 rok. Stanowi 
ona załącznik Nr 3 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 5 porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie 
upoważnienia kierowników samorządowych jednostek budżetowych powiatu do zaciągania 
zobowiązań. 
 
Projekt uchwały dotyczył upoważnienia kierowników jednostek organizacyjnych powiatu do 
zaciągania zobowiązań związanych z realizacją przedsięwzięć oraz z tytułu umów, których 
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realizacja w roku budżetowym i latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości 
działania jednostki i gdy termin płatności wykracza poza rok budżetowy do kwoty 4.000.000 
złotych. Uchwała ta jest konsekwencją uchwały budżetowej na 2018 rok i wieloletniej 
prognozy finansowej, gdzie Rada Powiatu udzieliła upoważnienia Zarządowi Powiatu do 
powyższych czynności.  
 
Pytań i uwag nie było. Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 457/2018 w sprawie 
upoważnienia kierowników samorządowych jednostek budżetowych powiatu do 
zaciągania zobowiązań. Stanowi ona załącznik Nr 4 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 6 porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w 
planie wydatków budżetu powiatu na 2018 rok. 
 
Projekt uchwały dotyczył zmian w następujących rozdziałach: 

• 60095 – pozostała działalność, gdzie przenosi się wydatki między paragrafami budżetu 
powiatu na 2018 rok z zakupu materiałów i wyposażenia w kwocie 11.476 złotych z 
przeznaczeniem na zapłatę zasądzonych kosztów postępowania sądowego zgodnie z 
wyrokiem Sądu Apelacyjnego w Lublinie, 
 

• 85218 – powiatowe centra pomocy rodzinie zwiększa się wydatki budżetu powiatu na 
2018 rok o kwotę 24.115 złotych z przeznaczeniem na wypłatę w styczniu odprawy 
emerytalnej pracownikowi PCPR. Powyższe wydatki sfinansowane zostaną z rezerwy 
celowej na odprawy emerytalne zaplanowanej w uchwale budżetowej na 2018 rok, 

 

• 85202 – domy pomocy społecznej przenosi się wydatki między paragrafami w łącznej 
kwocie 19.224 złote, w tym z: §4110 – składki na ubezpieczenia społeczne w kwocie 
10.224 złote, §4120 – składki na Fundusz Pracy w kwocie 4.000 złotych i §4260 – zakup 
energii w kwocie 5.000 złotych na §4170 – wynagrodzenia bezosobowe w kwocie 
19.224 złote, w związku z koniecznością zatrudnienia na umowy zlecenia pielęgniarek 
w celu zabezpieczenia dyżurów w Domu Pomocy Społecznej w Jedlance. Aktualnie 
opiekę pielęgniarską sprawuje 7 osób, przy czym 2 z nich przebywa na długotrwałych 
zwolnieniach lekarskich. W Domu Pomocy przebywa 140 mieszkańców i obecna ilość 
pielęgniarek nie jest w stanie zabezpieczyć im niezbędnej opieki. Ponadto istnieją 
bardzo duże trudności w pozyskaniu osób chętnych na stanowiska pielęgniarek z uwagi 
na trudną pracę z psychicznie chorymi podopiecznymi. 

 
Pytań i uwag nie było. Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 458/2018 w sprawie 
zmian w planie wydatków budżetu powiatu na 2018 rok. Stanowi ona załącznik Nr 5 do 
protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 7 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Nr 1/2018 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Radomiu w sprawie rozstrzygnięcia otwartego 
konkursu ofert na realizację zadania publicznego w zakresie pomocy społecznej w roku 2018. 
 
Wniosek dotyczył rozstrzygnięcia konkursu, który został ogłoszony na realizację zadania 
publicznego w zakresie pomocy społecznej w roku 2018  pn. „przeciwdziałanie przemocy w 
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rodzinie poprzez promowanie zdrowego stylu życia wolnego od alkoholu i narkomanii”. 
Wysokość dotacji to kwota 15.000 złotych.  
Wpłynęła jedna oferta, którą złożyła Parafia Rzymskokatolicka p.w. Św. Stanisława biskupa i 
męczennika w Wierzbicy. Spełniała ona wymogi określone w ustawie o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie oraz warunki i kryteria ogłoszonego konkursu. Zawierała 
kompletny opis planowanych działań, realistyczny budżet oraz spodziewane rezultaty 
podjętych działań. Oferent posiada odpowiednie zaplecze lokalowe i kadrowe do realizacji 
powyższego zadania.  
 
Pytań i uwag nie było. Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę Nr 459/2018 w sprawie 
rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego w zakresie 
pomocy społecznej w roku 2018. Stanowi ona załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 8 porządku obrad – Sprawy różne.  
 
Rzecznik Starosty Radomskiego Marian Oleszczuk przypomniał, że na poprzednim 
posiedzeniu Zarządu ustalono, że finał konkursu Gala Perła Powiatu odbędzie się w Iłży. 
Wstępnie będzie to 7 kwietnia br., godz.14.00. W związku z tym przesunięciu uległyby inne 
terminy jak chociażby termin zgłaszania ofert, który proponuje się przedłużyć do końca 
stycznia, oczywiście za zgodą Starosty, który jest Przewodniczącym Kapituły.   
 
Członek Zarządu Henryk Słomka zapytał, czy w naszych szpitalach są jakieś problemy i czy 
programy naprawcze zostały już przedłożone przez te szpitale. Następnie poruszył sprawę 
ostatniego posiedzenia Rady Społecznej Szpitala w Iłży. Stwierdził, że jeżeli posiedzenie Rady 
Społecznej zwołuje jej przewodniczący, to nie powinno się ono przekształcać w naradę całego 
kierownictwa i pracowników Szpitala. Zapytał panią dyrektor Szpitala przed posiedzeniem, 
skąd taka liczba osób na tym posiedzeniu. Opowiedziała, że ona ich zaprosiła.  

Poza tym na tym posiedzeniu było bardzo dużo tematów i materiałów. Niektóre z nich 
były trudne, aby od razu wydać opinię jak na przykład w przypadku zakupu kamery za 70.000 
złotych, która byłaby wykorzystywana przez jednego z lekarzy w zabiegach. Zakup ten nie był 
planowany  do  budżetu roku 2018.  To nie jest przemyślana decyzja pani dyrektor, ponieważ 
teraz zdecydował się na to jeden z lekarzy, ale jutro może zrezygnować z tego, albo z pracy.  
Jest to tylko jeden z przykładów. Powinni jako Zarząd wymagać od dyrektora, żeby decyzje w 
kwestii zakupów były przemyślane. Poza tym należy ustalić, czy Rada Społeczna to jest dla 
członków Rady Społecznej i ewentualnie ścisłego kierownictwa, czy też szerszego grona. Być 
może to było jakieś uroczyste posiedzenie w gronie poszerzonym, ale nie może tak być jak 
ostatnio. Dyrektor może sobie robić narady jakie tylko chce i relacjonować, o co występowała, 
jak zaopiniowała wnioski Rada Społeczna i że czekają na decyzję Zarządu.  
 Dodał, że niepokoi go jeszcze to, że nic nie jest robione w przypadku nierentownych 
poradni. Zadał pani dyrektor pytanie na ten temat, ale nie odpowiedziała mu na nie. Widzi, że 
są robione w Szpitalu zmiany, ale one są takie bardziej kosmetyczne, być może są jakieś 
poważniejsze ale o nich nie wie, stąd jego pytania.  
 
Członek Zarządu Marek Jarosz wyjaśnił, że było to spotkanie noworoczne, pani dyrektor 
chciała się spotkać z pracownikami. Jeśli chodzi o porządek obrad Rady Społecznej to jest on 
ustalany przez przewodniczącego. 17 punktów to trochę za dużo, aby je na spokojnie 
przedyskutować. Jeżeli chodzi o specjalistkę, to można zlikwidować te nierentowane poradnie, 
ale żeby w przyszłym roku się nie okazało, że dostaniemy mniej środków, bo nie będzie jakiejś 
poradni specjalistycznej. Poza tym stwierdził, że na posiedzeniu Rady Społecznej powinno być 
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2-4 punkty. Materiały powinny być wcześniej dostarczony członkom Rady. Ale to jest już 
zadanie przewodniczącego. Stwierdził, że wierzy w panią dyrektor. Chce ona rozmawiać ze 
wszystkimi, chce aby ludzie angażowali się w to co robią i odpowiadali za to co robią.     
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk stwierdził, że status rady społecznej jest taki co do 
którego można by dyskutować. Właściwością rad społecznych jest opiniowanie wniosków 
dyrektora i wnioskowanie do organu np. o odwołanie dyrektora. Przewodniczącym z ustawy 
jest Starosta, który może desygnować w swoim imieniu jakąś inną osobę. I tak jest w jednym 
przypadku, gdzie przewodniczącym Rady Szpitala w Pionkach jest pan Kazimierz Myśliwiec 
a w drugim tj. w Szpitalu w Iłży jest pan Zdzisław Dulias. Przewodniczący kieruje Radą 
Społeczną, ustala porządek obrad i musi zadbać o to, aby posiedzenie Rady Społecznej było 
przeprowadzone sprawnie i dobrze. Sprawa zaproszeń również należy do Przewodniczącego 
Rady Społecznej. Na ostatnim posiedzeniu Rady Społecznej było trochę osób, ale należy to 
potraktować jako spotkanie świąteczne, czy noworoczne. W posiedzeniu rady zgodnie z ustawą 
uczestniczą przedstawiciele załogi. Zatem to jest ustawowe zapewnienie obecności ciał 
wewnętrznych. Ale to są pojedyncze osoby. Zapraszanie innych osób może być spowodowane 
jakąś okolicznością, albo działaniem dyrektora, który chce mieć swoje grono, które by 
ewentualnie wspomagało go w jakichś tam dyskusjach albo w forsowaniu niektórych opinii. 
Udzielanie głosu jest za zgodą przewodniczącego. Oznajmił, że zobowiązuje się do 
przeprowadzenia rozmowy zarówno z jednym jak i drugim przewodniczącym rady społecznej, 
żeby ograniczali się do zapraszania niezbędnych osób, do przygotowywania porządku obrad 
wspólnie z dyrektorem i żeby dyskutowali również o merytorycznych kwestiach, które mają 
być tam poruszane. Jeśli dyrektor wnioskuje, aby zaopiniować zakup jakiegoś urządzenia, to 
wcześniej powinien o tym wiedzieć organ założycielski, czyli Zarząd, czy Wicestarosta, który 
od razu wie, że taki wniosek ma stanąć na radzie społecznej.  
 Odnośnie programów naprawczych poinformował, że zostały one złożone i były 
poprawiane. Poprawki są analizowane przez Wydział Zdrowia. Sprawozdanie z tych działań, 
przedstawi Wicestarosta na którymś z następnych posiedzeń.  
  Poinformował, że na ostatnim posiedzeniu Zarządu była poruszana sprawa przedłużania 
obligatoryjnych terminów dostosowania szpitali do nowych norm, które miały być wdrożone 
do końca tego roku. Zgodnie z nowymi przepisami szpitale, które nie zrealizują programu 
dostosowawczego do końca 2017 roku, będą mogły wystąpić do Sanepidu z wnioskiem o 
wydanie opinii o wpływie niespełniania wymagań na bezpieczeństwo pacjentów. Nasze 
szpitale uczyniły to pod koniec grudnia 2017 r. Gdyby tego nie zrobiły to Sanepid na początku 
tego roku mógłby wnioskować do Wojewody o ich zamknięcie. 
 
Więcej spraw nie zgłoszono.  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Starosta Radomski zamknął 111 posiedzenie Zarządu 
Powiatu o godz.14.30. 
 
 
Protokołowała: 
 
Alicja Dąbrowska 

Zarząd Powiatu: 
 

1. Starosta Radomski-  
Mirosław Ślifirczyk……………………..                      

 



6 

 

2. Wicestarosta -  
Leszek Margas….………………………..                         
 
3. Członek Zarządu –  
Marek Jarosz……………………………                               

 
4. Członek Zarządu –  
Adam Siczek …………………………..                               

 
5. Członek Zarządu - 
Henryk Słomka…………………………                                

 
Sekretarz Powiatu – 
Renata Mazur ………………………….                                  

 
Skarbnik Powiatu – 
Joanna Wontorska……………………….                           

 
 

 

 

 

 

 

 


